
Protokół Nr XLVII/22

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

XLVII Sesja VIII kadencji Rady Gminy Narew odbyła się 30 listopada 2022 roku w sali konferencyjnej

Urzędu Gminy Narew przy ul. Mickiewicza 101.

Obrady XLVII Sesji Rady Gminy Narew otworzyła o godz. 9.00 Przewodnicząca Rady Gminy Narew

Aneta Leonowicz.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powitała  Wójta  Gminy Narew Pana Andrzeja  Pleskowicza,

Skarbnik Panią Ewelinę Karpiuk, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pana Mikołaja Janowskiego, Radnego

Powiatowego  Pana  Romana  Ostapczuka,  kierowników i  dyrektorów  gminnych  jednostek  organizacyjnych,

radnych, sołtysów oraz mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy

stan  Rady –  15 radnych –  obecnych jest  13  radnych i  stwierdziła  prawomocność  obrad.  Radni  nieobecni

usprawiedliwieni  –  Jan  Gryniewicki,  Tomasz  Wojciechowski.  Lista  obecności  stanowi  załącznik  Nr 1 do

protokołu.

Ad. 2. Ustalenie porządku dziennego.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  porządek  obrad  wszystkim radnym był

znany i zapytała czy są uwagi do niego. 

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz odczytała porządek obrad.

1. Otwarcie XLVII sesji Rady Gminy oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego.

3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Narew.

4. Wnioski z posiedzeń komisji. 

5. Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

7. Podjęcie uchwał:

- w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie;

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

         - w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

         - w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2022 rok;

 -  w sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Narew na  lata  2022-2025  wraz  z

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035;

8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

9. Interpelacje i zapytanie radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Wolne wnioski, informacje.

11. Zamknięcie obrad XLVII Sesji Rady Gminy Narew.
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Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że protokół z XLVI sesji Rady Gminy Narew

był wyłożony do wglądu w biurze Rady i dzisiaj znajduje się na stoliku protokolanta. Jeżeli do końca sesji nie

zostaną zgłoszone uwagi będzie oznaczało to, że protokół został przyjęty.

Uwag nie wniesiono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Dyrektora  Zarządu  Dróg  Powiatowych  Pana

Mikołaja Janowskiego o zabranie głosu.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pana Mikołaja Janowskiego przedstawił następujące informacje:

- zakończyła się budowa drogi wojewódzkiej Żywkowo- Nowosady

- wyremontowaliśmy część drogi z Bielska Podlaskiego do Narwi

- wyremontowaliśmy drogę z Krzywca w kierunku drogi wojewódzkiej

- zrobiliśmy drogę z Łosinki w kierunku Tyniewicz

- jest robiony projekt drogi Krzywiec-Krynica

- mamy dokumentację do celów projektowych na drogę Krynica – Bernacki Most

- zrobiliśmy nakładkę na drodze z Ancut w kierunku Narwi

- mamy projekt na drogę Białki- Ogrodniki – Hoźna

- w sumie wyremontowaliśmy 44 km dróg powiatowych

Plany na przeszły rok:

- projekt na przebudowę drogi z Przybudek w kierunku drogi wojewódzkiej

- pozyskać środki od Nadleśnictwa na przebudowę drogi Gorodczyno- Gradoczno

- wykonać odcinek drogi z Doratynki w kierunku drogi wojewódzkiej

- zrobić projekt na przebudowę drogi w Sakach i Dobrowodzie, bo to są jedyne drogi powiatowe, które

nie mają asfaltu

- zrobić drogę z Narwi do Planty, bo to jest droga zniszczona przez wojsko.

Poinformował, że w ostatnim czasie z dróg zaczęły znikać znaki drogowe i zaapelował, aby tego nie

robić bo to prowadzi do poważnych wypadków drogowych.

Sołtys sołectwa Soce- poprosiła Pan Dyrektora, aby nie zapominali o bocznych drogach w sołectwie

Soce i poinformowała, że żaden autobus nie zatrzymuje się na drugim przystanku w Żywkowie przy wjeździe

do wsi Soce.

Dyrektor Pan Mikołaj Janowski powiedział, że na tym przystanku powinny zatrzymywać się autobusy, a

na  naprawę tych dróg trzeba  pozyskać  środki  finansowe i  wylać   asfalt.  Na razie  nie  widzi  szansy  na  tę

inwestycję.

Radny  Eugeniusz  Selwestruk  powiedział,  że  w Tyniewiczach  jest  niebezpieczne  miejsce  na  drodze

łączącej drogę powiatową z drogą wojewódzką i wyjaśnił dokładnie w jakim miejscu.

Dyrektor  Pan  Mikołaj  Janowski  powiedział,  że  tam  nic  się  nie  da  zrobić,  trzeba  zadbać  o  swoje
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bezpieczeństwo i dostosować prędkość jazdy do warunków panujących na drodze. Znak ograniczenie prędkości

nie rozwiąże problemu, bo to my musimy jeździć ostrożniej. Za skrzyżowania łączące się z drogą powiatową

odpowiada Zarząd Dróg Wojewódzkich, a za skrzyżowania łączące się z drogą gminną opowiada Zarząd Dróg

Powiatowych.

Radny Michał Szelengowicz powiedział, że z Ogrodnik do Białek na całej szerokości drogi przebiła się

nawierzchnia i jest duża, miękka dziura.

Dyrektor Pan Mikołaj Janowski powiedział, że wie o tym i są potrzebne środki finansowe na naprawę

tej drogi.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz poprosił Pana Dyrektora Mikołaja Janowskiego, aby razem wybrać się z

wizytą  do  Marszałka  Województwa  Podlaskiego  i  porozmawiać  na  temat  przystanków  autobusowych  w

miejscowościach Ancuty, Rohozy, Iwanki.

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk powiedział, że wysłali dwa pisma do PKS Nova i do tej pory są

zbywani. Uważa, że trasa przejazdu autobusów została zmieniona bezprawnie, ponieważ z dnia na dzień nie

można zmienić trasy bez jakiejkolwiek informacji czy konsultacji, a w tym przypadku tak to zostało zrobione.

Autobus jedzie przez estakadę a na rondzie skręca do miejscowości Narew omijając dwa przystanki. Razem ze

Starostą będą prosić o interwencję Marszałka Województwa Podlaskiego w tej sprawie.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  podziękowała  dla  Pana  Dyrektora  za  naprawę  dróg

powiatowych na terenie Gminy Narew. 

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk poprosił Radę oraz Wójta, aby wspomogli Powiat i zabezpieczyli

w budżecie gminy na 2023 rok środki finansowe na naprawę którejś drogi powiatowej w Gminie Narew oraz

zabezpieczyli środki finansowe na wiaty przystankowe na nowej drodze Nowosady – Żywkowo. 

Sołtys wsi Gorodczyno poprosił pana Dyrektora, aby w najbliższych latach zrobić drogę z miejscowości

Koźliki do miejscowości Lachy.

Ad. 4 Wnioski z posiedzeń komisji.

Protokół z dnia 17.11.2022r. ze wspólnego posiedzenia komisji przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady

Sylwia Sawicka- Andrzejuk. Protokół stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Protokół z dnia 28.11.2022r. ze wspólnego posiedzenia komisji przedstawił radny Michał Szelengowicz.

Protokół stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 5 Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że był tylko wniosek o zamontowanie słupków przy drodze

do Urzędu Gminy na zakazie postoju w celu uniemożliwienia parkowania. Słupki nie zdałyby egzaminu, bo

utrudniałyby odśnieżanie.  Przepisy  o  ruchu drogowym nie  dopuszczają  takiego  rozwiązania.  Postawiliśmy

znaki, że w przypadku parkowania samochód zostanie odholowany.

Ad. 6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.
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Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że:

- wyłoniliśmy wykonawców na dożwirowanie oraz na naprawę dróg dojazdowych, zagumiennych i do pól;

- w miejscowości Puchły zostały zamontowane przepusty;

- jutro zostanie rozpoczęte dożwirowanie drogi Tyniewicze Małe- Łopuchówka- Tyniewicze Duże;

- wyłoniono wykonawcę na wymianę lamp ulicznych z sodowych na ledowe w miejscowości Gradoczno i

Gorodczyno;

-  wyłoniliśmy  wykonawcę  na  dostawę  kostki  brukowej  w  ramach  funduszu  sołeckiego  Narew-  Piaski,

Kotłówka i Istok

-  jeżeli  zostanie  uchwalony  budżet  to  jeszcze  w  tym  roku  ogłosimy  zapytanie  ofertowe  na  wykonanie

dokumentacji na przebudowę drogi w miejscowości Ogrodniki.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz  zapytała dlaczego w zestawieniu z realizacji funduszy sołeckich nie

zostało zmienione zadanie sołectwa Narew – Piaski?

Skarbnik Ewelina Karpiuk powiedziała, że te zadanie jest poprawnie ujęte w zestawieniu Funduszy Sołeckich

jako  załącznik do budżetu  a w zestawieniu z realizacji funduszy sołeckich nie została dokonana zmiana przez

pracownika dokonującego zestawienie.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz  zgłosiła  wniosek,  aby pracownik lepiej  przykładał  się  do swoich

obowiązków.

Radna Anna Jakoniuk powiedziała,  że  kierowca autobusu szkolnego prosił  o  odkrzaczenie  drogi  na  trasie

Radźki.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  zapytała  kiedy  zostanie  wykonane zadanie  „Poprawa nawierzchni

uliczki bocznej przy posesjach początkowych od drogi publicznej 685 do posesji nr 17B i dalej”?

Wójt  Pan Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  będzie to wykonane przez jednego z wykonawców na bazie

zapytania ofertowego i do 14 dni uporamy się z tym zadaniem.

Ad. 7. Podjęcie uchwał.

- w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Przewodniczącego  Komisji  Skarg,  Wniosków  i

Petycji Eugeniusza Selwestruka o zabranie głosu i odczytanie uzasadnienia do projektu uchwały.

Eugeniusz Selwestruk odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLVII/254/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 listopada 2022 roku  w sprawie  uznania

petycji za niezasługującą na uwzględnienie stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu.
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 - w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Sekretarz Panią Joannę Majewską o zabranie głosu i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Sekretarz Pani Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 4, przeciw – 2, wstrzymało się – 7.

Uchwała Nr XLVII/255/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 listopada 2022 roku w sprawie określenia

wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych stanowi  załącznik  Nr   6  do  oryginału

protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu.

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Sekretarz Panią Joannę Majewską o zabranie głosu i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Sekretarz Pani Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 9, przeciw – 3, wstrzymało się – 1.

Uchwała Nr XLVII/256/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 listopada 2022 roku w sprawie określenia

wysokości stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik Nr 8  do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu.

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2022 rok;

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  zabranie  głosu  i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik Pani Ewelina Karpiuk omówiła wszystkie zmiany po stronie dochodów i wydatków.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
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Uchwała  Nr XLVII/257/22 Rady  Gminy  Narew  z  dnia  30  listopada  2022  roku  w sprawie  zmian  w

budżecie Gminy Narew na 2022 rok stanowi załącznik Nr 10  do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 11  do oryginału protokołu.

-  w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy Narew na lata  2022 –  2025 wraz z

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  zabranie  głosu  i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik  Pani  Ewelina  Karpiuk  omówiła  wszystkie  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej

Gminy Narew na lata 2022- 2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała  Nr XLVII/258/22 Rady  Gminy  Narew  z  dnia  30  listopada  2022  roku  w sprawie  zmian  w

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narew na lata 2022 – 2025 wraz z prognozą kwoty długu i

spłat zobowiązań na lata 2022-2035 stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz przedstawił następujące informacje:

- wyłoniono wykonawcę na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Narwi (kwota 4.495.650,00 zł.

- wyłoniono dostawcę węgla (kostka) na opalanie kotłowni zlokalizowanej w NOK w Narwi- 2732,84 zł

brutto.

-  wyłoniono obsługę kotłowni zlokalizowanej  w NOK w Narwi-  450,00 zł  za  dobę około 150 dni

obsługi.

-  wyłoniono wykonawcę na  dostawę autobusu 18-  osobowego sfinansowanego w części  w ramach

dofinansowania  „procentowej  ilości  szczepień  przeciw  COVID-  19  mieszkańców  Gminy  Narew”-

kwota  286 836,00  zł.  Została  wysłana  umowa  do  podpisania   dla  oferenta  „Bus  -center”  woj.

Świętokrzyskie.

- wyłoniono wykonawców na naprawę dróg gminnych (dożwirowanie) w ramach realizacji funduszy

sołeckich  sołectwa  Puchły,  Przybudki,  Waśki,  Rybaki,  Łopuchówka,  Tyniewicze  Małe,  Tyniewicze

Duże, Puchły, Ogrodniki, Soce.
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-  wyłoniono  wykonawcę  na  wymianę  lamp  oświetlenia  ulicznego  z  sodowych  na  ledowe  w

miejscowości Gradoczno, Gorodczyno.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała ilu palaczy obecnie obsługuje kotłownię, jaki jest

zakres ich obowiązków i ile godzin w ciągu doby palacz powinien przebywać w kotłowni?

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  trzech  palaczy  obsługuje  kotłownię  i,  że  my  nie

określamy im zakresu obowiązków.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła o przygotowanie do wglądu umowy zawartej  z

palaczami oraz oferty, którą złożyli.

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły

interpelacje i zapytania. Na sesji również nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.

Ad.10. Wolne wnioski, informacje. 

Radna Paulina Monach zapytała  kiedy  ostatecznie  zostanie  zakończona  inwestycja  boksu garażowego w

Łosince?

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  trzeba  jeszcze  otynkować  i  zamontować  syrenę.  Trzeba

przeznaczyć na to środki finansowe być może wystarczy środków z funduszu sołeckiego.

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego wypowiedział się na temat wniosków zawartych w protokole ze

wspólnego posiedzenia komisji. Powiedział m.in.:

- bramki składowane przy budynku kuchni najprawdopodobniej potniemy i zezłomujemy

-  przedszkole  funkcjonuje  do  połowy  lipca,  bo  musimy  zapewnić  urlop  wychowawcom  przedszkola,

postępujemy według kodeksu pracy i karty nauczyciela

-  niezgodności  liczby  godzin  nauczycieli  –  w  miesiącu  wrześniu  8  nauczycieli  korzystało  ze  zwolnień

lekarskich a w październiku 7 nauczycieli

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia  Sawicka-Andrzejuk zapytała  jaki  jest  wymiar  urlopu dla  pracownika

przedszkola według kodeksu pracy?

Dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  odpowiedział,  że  6  tygodni  to  jest  przerwa  urlopowa  dla

nauczyciela. W związku z tym , że przedszkole funkcjonuje podczas ferii zimowych to to z tego względu w

miesiącu lipcu urlop jest zaplanowany na 2 tygodnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Sawicka-Andrzejuk zapytała dlaczego w innych placówkach w naszym

Powiecie przedszkole funkcjonuje cały lipiec?

Dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  odpowiedział,  że w  okresie  wakacyjnym  jest  jeden  punkt

dyżurujący w mieście, gdzie jest zapewniona opieka przedszkolakom z innych przedszkoli, a my mamy tylko

jeden taki punkt.
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Ad. 11. Zamknięcie obrad XLVII sesji Rady Gminy Narew.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zamknęła obrady XLVII sesji

Rady Gminy Narew o godz.11.40

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu.

Protokolant

Krystyna Kiszycka

Przewodnicząca Rady

Aneta Leonowicz
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